
NIKOLA VUKOBRATOVIĆ:  

-  Hvala predsjedniče.  

Pitanje postavljam gradonačelniku odnosno već kome on delegira.  

Dakle u proteklih dvije godine gradska uprava je učinila određene napore da gradske 

službe zapravo prilagodi potrebama osobito osoba pod međunarodnom zaštitom odnosno 

tražiteljima azila odnosno kako to općenito možemo reć izbjeglicama. Oni koji to prate su to 

mogli primijetiti i tu bih osobito istaknuo rad na višejezičnom informiranju vezanom uz 

integracije i osobito važno olakšavanje školovanja kroz stipendije i druge oblike pomoći na 

nižim razinama obrazovanja.  

Međutim u istom periodu treba primijetiti karakter migracija u Republiku Hrvatsku i 

zapravo osobito u Grad Zagreb se znatno promijenio i sada uključuje puno veći dio, puno veći 

udio zapravo radnih migracija i to zapravo iz drugih dijelova svijeta u odnosu na migracije 

vezane uz azil.  

Većinu pitanja naravno vezanih uz migracije pa onda i radne migracije regulira država 

a ne jedinice lokalne samouprave ali isto tako treba primijetiti da mnogi dijelovi gradske 

ekonomije usluga zapravo već u velikoj mjeri ovise o migrantskom radu i potreban je u tom 

smislu poseban napor Grada da olakša nužne radne migracije i regulira istovremeno njihove 

društvene učinke.  

S toga je moje pitanje, da skratim, zapravo što gradske službe poduzimaju na 

integraciji radnih migranata i kako su se prilagodile ili se planiraju prilagoditi potrebama 

naših novih sugrađana u statusu radnih migranata, naravno u onim domenama koje se tiču, 

koje pokriva lokalna vlast? Hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Odgovorit će gradonačelnik. Izvolite Gradonačelniče.   

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Hvala na pitanju zastupniče Vukobratović. Dogradonačelnica će dat odgovor.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Izvolite dogradonačelnice odnosno zamjenica gradonačelnika Danijela Dolenec. 

Izvolite.  

 

DANIJELA DOLENEC:  

- Hvala lijepa. Lijep pozdrav svima prisutnima, poštovani i poštovane i hvala na 

pitanju.  

Važno pitanje za Grad Zagreb. Kao što ste i sami rekli Grad Zagreb je napravio 

određene napore u 2022. i onda sada i u 2023. i svakako se karakter problema mijenja s 

vremenom. Dakle kada smo inicijalno potpisali Povelju integrirajućih gradova najveći fokus 

je bio kao što ste i sami rekli zapravo na osobama koje su pod privremenom zaštitom, 

tražiteljima azila, migrantima i imali smo vrlo vrlo ozbiljne potencijalne krize kojima smo se 

aktivno bavili a to je raseljene osobe Ukrajine. Grad je nekoliko mjeseci vrlo vrlo intenzivno 

pokušao anticipirati krizu i pripremiti se za prihvat i puno većeg broja nego što je na kraju 

došao. Sve gradske službe, dakle i koje se tiču obrazovnih usluga, socijalnih i svakih drugih 

stavili smo na raspolaganje.  I također podsjećam da je u jednom trenutku bio povećani tranzit 

na Glavnom kolodvoru migranata koji su prolazili kroz Hrvatsku, zadržavali se nekoliko 

dana. I tada je također Grad interventno odgovorio na te potrebe. To je povrh onoga što je 

samom Poveljom i onda Akcijskim planom koji smo donijeli 2022. i sada ponovno usvojili i 

za 2023. a tiče se usluga koje sami spominjete, koje se odnose i na informiranje, na 



višejezično informiranje i na mogućnost učenja hrvatskog jezika u našoj gradskoj ustanovi 

SUVAG i drugim obrazovnim uslugama koje nudimo.  

No doista s obzirom na činjenicu da sada po friškim podacima mi u Hrvatskoj ove 

godine, u Zagreb imamo preko 22 tisuće stranih radnika mi doista imamo nove okolnosti u 

smislu toga kako se grad mijenja i u tom smislu ovaj novi  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

Ako mogu, ako eventualno pitate još.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Ne možete više ali imate mogućnost na dodatno   

 

DANIJELA DOLENEC:  

- Da, ako pitate dodat ću.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Pojašnjenje pa ćete onda.  

Evo, gospodin Nikola Vukobratović, izvolite.  

 

NIKOLA VUKOBRATOVIĆ:  

-  Pa da, dozvolio bi zamjenici da nastavi odnosno da se osvrne  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- …… tražit dodatno pojašnjenje.  

 

NIKOLA VUKOBRATOVIĆ:  

-  Da, da. Molio bih da mi, da nastavi odnosno da se koncentrira specifično na pitanje 

radnih migracija. Možda, možda još konkretnije je li moguće onaj tip projekata koji su 

dijelom bili i europski projekti vezano uz integracije tražitelja azila je li moguće proširiti na 

radne migracije i u kojim uvjetima.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Evo sad ću ja dozvoliti dodatno objašnjenje da gospođa Dolenec da, svima nama. 

Izvolite.  

 

DANIJELA DOLENEC:  

- Može. Hvala lijepa na prilici da dodatno pojasnim.  

Znači krenula sam reći da je dakle po podacima MUP-a u srpnju 22 tisuće, nešto više 

od 22 tisuće stranih radnika u Zagrebu i iako su najveći brojevi još uvijek iz susjednih zemalja 

veliki veliki brojevi su također i iz nama do sada udaljenih zemalja i dakle udaljenih kultura, 

Nepala, Indije Filipina itd.  

Mislim da je od interesa ovoj Skupštini a i široj javnosti reći da u užem smislu Grad kao 

poslodavac se još nije susreo. Dakle nemamo u gradskim poduzećima, gradskim ustanovama 

stranih radnika ali da imamo potrebe i deficitarne situacije imamo.  

Ono što, da direktno odgovorim na vaše pitanje, apsolutno da, u ovom dakle 

Akcijskom planu za 2023. proširujemo paletu usluga upravo u smjeru informiranja stranih 

radnika koji žive u Zagrebu prije svega o njihovim pravima. Dakle kroz info centar koji će biti 

od strane Gradske uprave ali i kroz dakle besplatnu pravnu pomoć jer nam se čini da zapravo 

njihovo informiranje  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  



o pravima je nešto što je od žurne važnosti. Evo, hvala lijepo.  

 

 


